
Rada Gminy w Orońsku 

Protokół nr LV/2021 

LV sesja w dniu 30 grudnia 2021 r. 

 

1. Otwarcie obrad sesji. 

 

Obrady LV sesji Rady Gminy w Orońsku otworzył o godz. 12:25  Przewodniczący Rady Gminy 

Pan Sylwester Różycki i powitał radnych, sołtysów, Wójta Gminy Henryka Nosowskiego, 

Panią Skarbnik Dianę Czubak oraz Kierownika Referatu RGK Pana Piotra Grelę,  

a także zaproszonych gości Pana Adama Muchę i Pana Andrzeja Stefańskiego – Prezesa 

Zarządu Związku Piłsudczyków. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Renata Bączek  

2. Karol Białas  

3. Małgorzata Burek  

4. Maria Deja  

5. Maria Gajewska  

6. Wiesława Kaczyńska  

7. Sylwester Różycki  

8. Adam Stańczyk  

9. Ewelina Suligowska 

10. Katarzyna Taras  

11. Monika Wiecheć  

12. Artur Zasada  

13. Bogdan Zdon  

14.Mariusz Wojcieszak 

15.Mariusz Mirecki 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że w obradach uczestniczy 15 radnych, co stanowi 

quorum do podejmowania prawomocnych uchwał Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy na protokolanta obrad powołał  p. Martę Regulską. 

 

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady złożył wniosek o dodanie do porządku obrad projektu uchwały  

w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy w Orońsku oraz komisji stałych.  



Głosowano wniosek w sprawie: 

dodania do porządku obrad pkt 9g projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady 

Gminy oraz komisji stałych.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława 

Kaczyńska , Mariusz Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , 

Katarzyna Taras , Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że wniosek został przyjęty. 

Pan Zdon złożył wniosek o dodanie do porządku obrad pkt 9h projektu uchwały w sprawie 

ustanowienia wynagrodzenia Wójta Gminy Orońsko. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

dodania do porządku obrad pkt 9h projektu uchwały w sprawie ustanowienia wynagrodzenia 

Wójta Gminy Orońsko.  

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Renata Bączek , Karol Białas , Maria Gajewska , Wiesława Kaczyńska , Sylwester Różycki , 

Adam Stańczyk , Katarzyna Taras , Mariusz Wojcieszak, Bogdan Zdon  

PRZECIW (1) 

Mariusz Mirecki  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Małgorzata Burek , Maria Deja , Ewelina Suligowska , Monika Wiecheć , Artur Zasada  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że wniosek został przyjęty. 

Pan Zdon złożył wniosek o dodanie do porządku obrad w pkt 9i projektu uchwały w sprawie 

ustalenia diet radnych i sołtysów w Gminie Orońsko. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

dodania do porządku obrad pkt 9i projektu uchwały w sprawie ustalenia diet radnych i 

sołtysów w Gminie Orońsko.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 



Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Renata Bączek , Karol Białas , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława Kaczyńska , Sylwester 

Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , Monika Wiecheć , Artur 

Zasada , Bogdan Zdon  

PRZECIW (1) 

Mariusz Mirecki  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Małgorzata Burek , Mariusz Wojcieszak 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że wniosek został przyjęty, następnie poprosił  

o przystąpienie do głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad wraz ze zmianami. 

Głosowano w sprawie: 

Zatwierdzenia porządku obrad wraz ze zmianami..  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Renata Bączek , Karol Białas , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława Kaczyńska , Sylwester 

Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , Monika Wiecheć , Mariusz 

Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Małgorzata Burek , Mariusz Mirecki 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że porządek obrad wraz ze zmianami został przyjęty. 

 

3. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawach: 

a) nadania tytułu ,,Honorowego Obywatela Gminy Orońsko”; 

Pan Wójt przedstawił projekt uchwały. Poinformował, że w dziejach naszego samorządu mamy 

przyjemność po raz drugi nadać obywatelowi naszej gminy taki tytuł. Z wnioskiem wystąpił 

Związek Piłsudczyków. Pan Mucha na przestrzeni lat zasłużył się swoją pracą  

i oddaniem dla swojej małej ojczyzny. Aktywnie uczestniczył w wydarzeniach gminnych i jest 

wzorem do naśladowania. Chętnie spotyka się z młodzieżą szkolną na wydarzeniach 

patriotycznych. Z zebranych wiadomości jednoznacznie wynika, że w pełni zasługuje na ten 

tytuł.  



Pani Deja poinformowała, że projekt uchwały w tej sprawie został zaopiniowany pozytywnie 

przez Komisję Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu.  

Przewodniczący Rady poprosił o przystąpienie do głosowania.  

Głosowano w sprawie: 

nadania tytułu ,,Honorowego Obywatela Gminy Orońsko”;.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława 

Kaczyńska , Mariusz Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , 

Katarzyna Taras , Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że uchwała nr LV/259/2021 w sprawie nadania tytułu 

,,Honorowego Obywatela Gminy Orońsko” została przyjęta. 

 

b) przyjęcia Programu Promocji Gminy Orońsko wraz ze strategią komunikacji 

marketingowej do 2030 roku; 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Milena Szymańska. Poinformowała, że projekt jest 

kontynuacją działań, które zostały podjęte uchwałą Rady Gminy w Orońsku w sprawie 

zasadności opracowania programu promocji ze szczególnym uwzględnieniem krzemienia 

czekoladowego. Przeprowadzono postępowanie mające na celu wyłonienie firmy  

do opracowania programu. Jego celem jest wypromowanie Gminy Orońsko na szerszą skalę 

oraz współpraca z instytucjami w zakresie krzemienia czekoladowego.  

Przewodniczący Rady dodał, że uchwała została podjęta w ramach inicjatywy uchwałodawczej. 

Następnie poprosił o przystąpienie do głosowania.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia Programu Promocji Gminy Orońsko wraz ze strategią komunikacji marketingowej 

do 2030 roku;.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława 

Kaczyńska , Mariusz Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , 

Katarzyna Taras , Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  



 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że uchwała nr LV/260/2021 w sprawie przyjęcia 

Programu Promocji Gminy Orońsko wraz ze strategią komunikacji marketingowej do 2030 rok 

została przyjęta. 

 

4. Przerwa. 

Przewodniczący Rady zarządził 15 minut przerwy. 

Przewodniczący Rady wznowił obrady po przerwie.  

 

5. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że między sesjami wpłynęły następujące pisma: 

- pismo od Stowarzyszenia Eko Orońsko w sprawie rozważenia zasadności podjęcia uchwały 

w sprawie ustanowienia dębu z Wałsnowa pomnikiem przyrody;  

- pismo od Przewodniczącej Komisji Skarg informujące na jakim etapie jest rozpatrzenie 

skargi w sprawie dębu w Wałsnowie; 

- odpowiedź na wnioski złożone przez Komisję Finansowo – Budżetową do projektu budżetu 

na 2022 rok; 

- projekty uchwał procedowane podczas dzisiejszej sesji złożone przez Pana Zdona w sprawie 

ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Orońsko oraz diet dla radnych i sołtysów. Projekty 

zostały pozytywnie zaopiniowane przez Pana Wójta. 

 

6. Informacje na temat interpelacji i zapytań jakie wpłynęły do Przewodniczącego Rady 

Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że między sesjami nie wpłynęły żadne zapytania 

i interpelacje.  

 

7. Informacje Wójta Gminy za okres między sesjami. 

Pan Wójt przedstawił informacje z działalności między sesjami: 

- informacja na temat szczepień w Gminie Orońsko,  

- przeprowadzono nabór do projektu Klub Senior+, 

- na wniosek sołtysa i radnego z miejscowości Tomaszów trwają rozmowy na temat przystanku 

PKP w Tomaszowie, ponieważ w wyniku reorganizacji infrastruktury kolejowej próbują 

przenieść obecny przystanek do Dąbrówki Zabłotniej.  

- informacja na temat dębu w Wałsnowie – Wójt Gminy w dniu 03 grudnia 2021r. wystąpił  

z wnioskiem do Starosty o przesunięcie terminu oraz zmianę decyzji  w sprawie wycinki dębu. 

Pierwotnie 07 czerwca 2021r. dostaliśmy zgodę na wycinkę dębu do ostatniego grudnia br. 



Wystąpiłem o przesunięcie terminu o kolejny rok, aby ustalić jego zdrowotność, żywotność, 

aby ocenić czy może służyć jako pomnik przyrody. 

- Dyrektor Centrum Rzeźby Polskiej w nawiązaniu do wcześniejszej współpracy zwraca  

się z prośbą o współpracę w celu wydania publikacji o Orońsku,  

- informacja na temat obowiązku zgłoszenia źródła ogrzewania do Centralnej Ewidencji 

Emisyjności Budynków, 

- ruszył nabór wniosków do II edycji Programu Rządowego „Polski Ład”, 

- Powiatowy Lekarz Weterynarii informuje o wykrytym u dzika przypadku ASF na terenie 

Gminy Orońsko. 

 

8. Przedstawienie sprawozdań z posiedzeń Komisji Rady Gminy w Orońsku w okresie 

między sesjami. 

Pani Burek poinformowała, że w dniu 21 grudnia odbyło się posiedzenie Komisji Rewizyjnej, 

do którego zobligowała Komisję Rada Gminy na poprzedniej sesji. Głównym tematem 

posiedzenia była realizacja programu „Wymiana źródeł ciepła na terenie Gminy Orońsko.” 

Pani Burek złożyła wniosek w sprawie przeprowadzenia spotkania informacyjnego  

z beneficjentami programu OZE. Przewodniczący Rady poprosił o przystąpienie  

do głosowania. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

przeprowadzenia spotkania informacyjnego z beneficjentami programu OZE.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława 

Kaczyńska , Mariusz Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , 

Katarzyna Taras , Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon 

Przewodniczący Rady stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

 

Pan Białas powiedział, że posiedzenie Komisji Rolnictwa odbyło się w dniu 22 grudnia. 

Podczas posiedzenia opiniowano Program Promocji Gminy Orońsko wraz ze strategią 

marketingową do 2030 roku, analizowano wnioski komisji oraz rozmawiano na temat spraw 

bieżących. Komisja złożyła do Pana Wójta celem zaopiniowania projekt uchwały w sprawie 

ustanowienia dębu w Wałsnowie pomnikiem przyrody. Pan Białas odczytał wnioski składane 

przez komisję w 2021 roku.  

 



 

Pan Zdon Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej i Spraw Socjalnych przedstawił 

sprawozdanie z działalności komisji między sesjami. Poinformował, że posiedzenie komisji 

odbyło się 28 grudnia. Głównym tematem posiedzenia komisji było opiniowanie projektów 

uchwał. Komisja analizowała wnioski składane do Pana Wójta na posiedzeniach w 2021 roku. 

Pan Zdon odczytał wnioski wraz z informacją na temat ich realizacji.  

Pan Wójt wyjaśnił kwestię związana z drogą w Wólce Guzowskiej. Projektant tej drogi miał 

swojego geodetę i mógłby przejść do wydzielenia działek co przyśpieszyłoby całą procedurę. 

Rada nie wydała zgody na przeniesienie. Zleciliśmy prace innemu geodecie. Rozpoczęto 

procedurę, wydano w tej sprawie obwieszczenie z dnia 26 listopada 2021r. Mamy taki okres, 

że wszystko się przedłuża.  

Pan Zdon odpowiedział, że w budżecie były zabezpieczone środki finansowe na podział 

nieruchomości oraz akt notarialny. 

Pan Zasada dodał, że temat drogi jest  poruszany już od dwóch lat.  

Pan Wójt odpowiedział, że najpierw trzeba było uzyskać zgody właścicieli. Od tego czasu 

trwają procedury. Sprawa jest w stopniu zaawansowanym. W odniesieniu do działki  

przy ul. Dworskiej to wszystko jest już załatwione. Odnośnie budynku SKR wymienialiśmy  

się na komisji argumentami w tej sprawie. Bardzo proszę, aby nie narażać mnie  

na konsekwencje prawne, finansowe i cywilnej. Przejdźmy procedurę oceny.  

Pani Deja poinformowała, że Komisja Oświaty wystąpiła z wnioskiem o rozbiórkę budynku 

SKR. W jego miejscu należy wybudować nowy. Bardzo proszę o podanie argumentów 

przemawiających za jego remontem.  

Pan Wójt odpowiedział, że nie posiada oceny, żeby rozebrać ten budynek. 

Pani Deja powiedziała, że wszystko potrzebuje nowego budownictwa. Przedszkola, żłobki 

muszą spełniać odpowiednie wymogi, a Pan Wójt opowiada się za tym, aby remontować stare 

mury i fundamenty, które nie spełniają żadnych wymogów.  

Pan Wójt stwierdził, że gmina posiada odpowiedni budynek. Wypowiadają się w tej sprawie 

fachowcy. Robią dokumentację i zapewniają o prawidłowości funkcjonowania zgodnie  

z jego przeznaczeniem. Jestem odpowiedzialny za to prawnie, finansowo i cywilnie. Nie mogę 

się zgodzić na rozbiórkę, ponieważ nie mam zgody fachowców.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy w sprawie rozbiórki szkoły w Chronowie Pan Wójt posiadał 

ekspertyzę. 

Pan Wójt odpowiedział, że tak. Wypowiedziały się w tej sprawie odpowiednie instytucje 

łącznie ze strażą pożarną.  

Następnie nawiązała się dyskusja w sprawie zasadności remontu przez gminę budynku  

po byłym SKR.  



 

9. Rozpatrzenie projektu uchwał i podjęcie uchwał w sprawie: 

a) Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021 - 2036 

Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały. Poinformowała o autopoprawce w zakresie 

zmniejszenia planu dochodów. Zmiana wynika m.in. z przedłożenia przez firmę wykonującą 

piece na biomasę faktury. Następnie przeanalizowała poszczególne punkty projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady poprosił o przystąpienie do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021 – 2036;.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława 

Kaczyńska , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , 

Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  

NIEOBECNI (1) 

Mariusz Mirecki 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że uchwała nr LV/261/2021 w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2021-2036 została przyjęta wraz z autopoprawką. 

 

b) zmian w budżecie Gminy Orońsko na 2021 rok; 

Pani Skarbnik odczytała uzasadnienie do projektu uchwały oraz zgłosiła autopoprawkę.  

Pan Zdon poinformował, że Komisja Budżetowa analizowała projekt na posiedzeniu komisji  

i nie ma żadnych pytań. 

Przewodniczący Rady poprosił o przystąpienie do głosowania w sprawie projektu uchwały.  

Głosowano w sprawie: 

zmian w budżecie Gminy Orońsko na 2021 rok wraz z autopoprawką;.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława 

Kaczyńska , Mariusz Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , 

Katarzyna Taras , Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon 



 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że uchwała nr LV/262/2021 w sprawie zmian  

w budżecie Gminy Orońsko na 2021 rok wraz z autopoprawką została przyjęta. 

 

c) ustalenia wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego, ustalenie planu 

finansowego tych wydatków oraz określenia ostatecznego terminu dokonania każdego 

wydatku ujętego w wykazie 

Pani Skarbnik odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś ma wnioski bądź pytania do przedstawionego projektu. 

Poprosił o przystąpienie do głosowania.  

Głosowano w sprawie: 

ustalenia wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego, ustalenie planu 

finansowego tych wydatków oraz określenia ostatecznego terminu dokonania każdego wydatku 

ujętego w wykazie wraz z autopoprawką.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława 

Kaczyńska , Mariusz Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , 

Katarzyna Taras , Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że uchwała nr LV/263/2021 w sprawie ustalenia 

wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego, ustalenie planu finansowego tych 

wydatków oraz określenia ostatecznego terminu dokonania każdego wydatku ujętego  

w wykazie wraz z autopoprawką została przyjęta. 

 

d) Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022 – 2036; 

Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały oraz odczytała opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej ( www.bip.oronsko.pl  w zakładce -budżet).  

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś ma pytania bądź uwagi do projektu uchwały. Następnie 

poprosił o przystąpienie do głosowania.  

Głosowano w sprawie: 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022 – 2036;.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

http://www.bip.oronsko.pl/


Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława 

Kaczyńska , Mariusz Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , 

Katarzyna Taras , Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że uchwała nr LV/264/2021 w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2022 – 2036 została przyjęta. 

 

e) uchwała budżetowa Gminy Orońsko na 2022 rok 

1) przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem Wójta, 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie projektu uchwały. 

Pani Skarbnik odczytała projekt uchwały budżetowej.  

2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

Pani Skarbnik odczytała uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Warszawie w sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej. ( www.bip.oronsko.pl    

w zakładce -budżet). 

3) odczytanie opinii komisji i wniosków radnych, 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej i Spraw Socjalnych Pan Bogdan Zdon 

poinformował, że odczytał już wcześniej wnioski komisji złożone do budżetu.   

4) przedstawienie stanowiska Wójta Gminy w sprawie opinii komisji i wniosków radnych 

Pan Wójt powiedział, że o projekcie budżetu rozmawialiśmy bardzo często. Powiedział, że nie 

może zgodzić się na rozbiórkę budynku SKR. Zlecone jest wykonanie opinii, czy budynek 

będzie mógł być przeznaczony na żłobek i Klub Seniora. To nie jest duży koszt ok. 2000 zł,  

a ekspertyza rozwiąże wszystkie wątpliwości. Jeśli chodzi o budżet to trochę się pozmieniał  

od momentu przesłania do RIO. Zmieniły się dochody i rozchody. Najważniejsze, że dochody 

majątkowe też się zwiększyły.  

Przewodniczący Rady przedstawił prezentację na temat budowy nowego budynku  

z przeznaczeniem na przedszkole/żłobek. Przedstawił zalety nowego budownictwa  

wraz z możliwością pozyskania środków na ten cel.  

Nawiązała się dyskusja w powyższej sprawie. 

Pan Wójt odpowiedział, że nie wyraża zgody na rozbiórkę istniejącego budynku.  

Przewodniczący Rady złożył wniosek o poniższej treści oraz poprosił o przystąpienie  

do głosowania.  

 

 

http://www.bip.oronsko.pl/


Głosowano wniosek w sprawie: 

zmiana nazwy zadania "modernizacja budynku po byłym SKR" na zadanie "budowa nowego 

przedszkola w ramach zespołu szkolno-przedszkolnego wraz ze żłobkiem i świetlicą wiejską 

w m. Orońsko oraz przygotowanie terenu pod inwestycję (rozbiórka obiektu, doprowadzenie 

mediów)".  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława 

Kaczyńska , Mariusz Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , 

Katarzyna Taras , Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że wniosek został przyjęty. 

 

Pan Zdon złożył wniosek o poniższej treści. Przewodniczący Rady poddał go pod głosowanie. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

zmiana nazwy zadania pt. "budowa drogi w m. Guzów Kolonia (Wólka Guzowska)  

na działkach nr 800 i 799 (projekt i podbudowa wstępna) wartość zadania 50 000 zł na nazwę 

zadania "budowa drogi w m. Guzów Kolonia (Wólka Guzowska na działkach nr 800 i 799 

(dokumentacja geodezyjna, akt notarialny) - wartość zadania 5 000 zł. Pozostałą kwotę  

w wysokości 45 000 zł dokonać przesunięcia na zadanie pt. "budowa drogi gminnej nr 477  

w Wałsnowie".  

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Gajewska , Wiesława Kaczyńska , Mariusz Mirecki , 

Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Katarzyna Taras , Bogdan Zdon  

PRZECIW (1) 

Artur Zasada  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Renata Bączek , Maria Deja , Ewelina Suligowska , Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak 

Przewodniczący Rady stwierdził, że wniosek został przyjęty. 

 

 



5) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie; 

Pan Zdon złożył wniosek o poniższej treści.  

Pani Skarbnik odpowiadając na pytania sołtysów wyjaśniła, że te środki nie mogą wrócić do 

budżetu, jako fundusz sołecki z przeznaczeniem na dane sołectwo. Można przekazać je na 

remonty bieżące dróg, ale nie, jako fundusz sołecki.  

Pani Sadownik powiedziała, że do remontu są w Chronowie dwie drogi. Te pieniądze powinny 

wrócić do mieszkańców.  

Przewodniczący Rady poinformował, że pieniądze wrócą na rzecz sołectwa. Poddał wniosek 

pod głosowanie.  

Głosowano wniosek w sprawie: 

na podstawie ustawy o funduszu sołeckim art 5 ust. 11 rada odrzuca wniosek sołectwa 

Chronówek ze względu na niespełnienie wymogów ustawy w kwocie 2 000 zł (foto-pułapki) 

oraz część wniosku sołectwa Chronów ze względu na niespełnienie wymogów ustawy  

w kwocie 5 000 zł (kosze plastikowe). Przeniesienie środków do działu 750 95 par. 3030  

z przeznaczeniem na diety sołtysów.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława 

Kaczyńska , Mariusz Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , 

Katarzyna Taras , Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że wniosek został przyjęty. 

 

6) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 

Pan Białas złożył wniosek do budżetu o poniższej treści.  

Pan Wójt stwierdził, że jego opinia na ten temat jest negatywna. Nie możemy wziąć stamtąd 

pieniędzy, ponieważ planuje się tam utworzyć mieszkania socjalne.  

Przewodniczący Rady poddał wniosek pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

wprowadzenie nowego zadania "uregulowanie stanu prawnego drogi nr 123 (kaczenica)  

w Krogulczy Suchej i przeznaczyć na to zadanie 10 000 zł z zadania "modernizacja budynku 

po byłym GRN w Łaziskach z przeznaczeniem na mieszkania socjalne" .  

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 



Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Karol Białas , Maria Gajewska , Mariusz Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , 

Katarzyna Taras , Bogdan Zdon  

PRZECIW (2) 

Renata Bączek , Maria Deja  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Małgorzata Burek , Wiesława Kaczyńska , Ewelina Suligowska , Monika Wiecheć , Mariusz 

Wojcieszak, Artur Zasada  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że wniosek został przyjęty. Następnie poddał pod głosowanie 

projekt uchwały budżetowej wraz ze zmianami.  

Głosowano w sprawie: 

głosowanie nad projektem uchwały budżetowej wraz z autopoprawkami.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława 

Kaczyńska , Mariusz Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , 

Katarzyna Taras , Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że uchwała nr LV/265/2021 w sprawie przyjęcia 

uchwały budżetowej na rok 2022 wraz z poprawkami została przyjęta. 

 

f) poboru łącznego zobowiązania pieniężnego podatku: rolnego, leśnego i od 

nieruchomości w drodze inkasa oraz określenia inkasentów i wynagrodzenia za inkaso. 

Pani Skarbnik powiedziała, że zmienia się prowizję od zebranego podatku dla sołtysów z 10% 

na 12%. 

Przewodniczący Rady poprosił o głosowanie w sprawie podjęcia uchwały.  

Głosowano w sprawie: 

poboru łącznego zobowiązania pieniężnego podatku: rolnego, leśnego i od nieruchomości  

w drodze inkasa oraz określenia inkasentów i wynagrodzenia za inkaso. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 



Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława 

Kaczyńska , Mariusz Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , 

Katarzyna Taras , Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała nr LV/266/2021 w sprawie poboru łącznego 

zobowiązania pieniężnego podatku: rolnego, leśnego i od nieruchomości w drodze inkasa oraz 

określenia inkasentów i wynagrodzenia za inkaso została przyjęta. 

 

g) zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy w Orońsku oraz planów pracy stałych Komisji 

Rady Gminy w Orońsku na 2022 rok. 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały oraz poprosił o przystąpienie do 

głosowania.  

Głosowano w sprawie: 

zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy w Orońsku oraz planów pracy stałych Komisji Rady 

Gminy w Orońsku na 2022 rok..  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Deja , Wiesława Kaczyńska , Mariusz 

Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , 

Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  

BRAK GŁOSU (1) 

Maria Gajewska  

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że uchwała nr LV/267/2021 w sprawie zatwierdzenia 

planu pracy Rady Gminy w Orońsku oraz planów pracy stałych Komisji Rady Gminy  

w Orońsku na 2022 rok została przyjęta. 

 

h) ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Orońsko 

Przewodniczący Rady poprosił wnioskodawcę o przedstawienie projektu uchwały. 

Pan Zdon odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Przewodniczący Rady poinformował, że rząd wprowadził podwyżki dla samorządowców. Jest 

to wymóg ustawowy. Należne jest także wyrównanie od dnia 1 sierpnia 2021r. 



Przewodniczący Rady poprosił o przystąpienie do głosowania.  

Głosowano w sprawie: 

ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Orońsko.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Renata Bączek , Karol Białas , Maria Gajewska , Wiesława Kaczyńska , Mariusz Mirecki , 

Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , Monika Wiecheć 

, Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Małgorzata Burek , Maria Deja  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała nr LV/268/2021 w sprawie ustalenia 

wynagrodzenia Wójta Gminy Orońsko została przyjęta. 

 

i) ustalenia diet radnych i sołtysów w Gminie Orońsko  

Przewodniczący Rady poprosił wnioskodawcę o przedstawienie projektu uchwały. 

Pan Zdon odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Przewodniczący Rady poinformował, że docierały do niego sygnały, że w naszej gminie 

uposażenie radnych jest niższe niż w ościennych gminach. Nie odczuwałem potrzeby złożenia 

takiego projektu. Prosiłem, aby moje uposażenie było jeszcze bardziej obniżone.  

Przewodniczący Rady złożył wniosek o poniższej treści. Następnie poddał go pod głosowanie. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

zmniejszenie w wysokości 200 zł diety Przewodniczącego Rady z 2 000 zł na 1800 zł i 

zwiększenie diet sołtysów do wysokości 285 zł .  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława 

Kaczyńska , Mariusz Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , 

Katarzyna Taras , Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że wniosek został przyjęty, następnie złożył kolejny wniosek.  

 



Głosowano wniosek w sprawie: 

zmniejszenie z 1200 zł diety Wiceprzewodniczącej Rady na 1100 zł z przeznaczeniem na diety 

dla sołtysów w wysokości 300 zł..  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Wiesława Kaczyńska , Mariusz Mirecki , 

Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , Monika Wiecheć 

, Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Maria Deja , Maria Gajewska  

Przewodniczący Rady stwierdził, że wniosek został przyjęty. Następnie złożył kolejny 

wniosek.  

Głosowano w sprawie: 

par. 1 ust. 2 "ulega obniżeniu o 20% za każdą nieobecność na sesji Rady Gminy lub 

posiedzeniach komisji w danym miesiącu" na "ulega obniżeniu o 100 zł za każdą nieobecność 

na sesji Rady Gminy lub posiedzeniach komisji w danym miesiącu.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława 

Kaczyńska , Mariusz Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , 

Katarzyna Taras , Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że wniosek został przyjęty. Następnie poddał pod głosowanie 

projekt uchwały wraz ze zmianami.  

Głosowano w sprawie: 

ustalenia diet radnych i sołtysów w Gminie Orońsko wraz ze zmianami.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 



Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława 

Kaczyńska , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, 

Artur Zasada , Bogdan Zdon  

PRZECIW (2) 

Mariusz Mirecki , Sylwester Różycki  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Adam Stańczyk 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała nr LV/269/2021 w sprawie ustalenia diet radnych 

i sołtysów w Gminie Orońsko wraz ze zmianami została przyjęta. 

 

10. Wolne wnioski. 

W przedmiotowym punkcie omawiano sprawy bieżące dotyczące gminy. Radni oraz sołtysi 

zadawali pytania, na które odpowiedzi udzielał Pan Wójt wraz z Panią Skarbnik.  

 

11. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany,  

następnie zamknął obrady LV sesji o godzinie 17.45. Na tym protokół zakończono.  

  

              

                Protokołowała     Przewodniczący Rady Gminy 

 /-/ Marta Regulska /-/ Sylwester Różycki 


